
  آرمان ملی: کریم باقری که نقش پررنگی در کم شدن 
حاشیه های پرسپولیس و رسیدن شاگردان گل محمدی به 

قهرمانی داشت از این تیم کنار گذاشته شد! 
 قراردادی؟

رضا درویش مدیرعامل پرسپولیس درخصوص ناراحتی 
هواداران از صحبت هایش نسبت به کریم باقری و اینکه آنها 
اعتقاد دارند نقش او در موفقیت های پرسپولیس پررنگ تر از 
آن بود که مدیرعامل باشگاه بخواهد نادیده اش بگیرد و در این 
وضعیت آیا جدایی باقری از سرخ پوشان قطعی است، گفت: من 
نقش باقری را نادیده نگرفتم. او با ما قرارداد نداشت و یک عضو 
جدید را به کادرفنی اضافه کردیم. وی درپاسخ به این سوال 
که جدایی باقری با نظر چه کسی اتفاق افتاد، تصریح کرد: یک 
همفکری و تعامل بین ارکان باشگاه بود. سال آینده نیز احتمال 
دارد یک تا ۲ بازیکن ما از گردونه بازی به بازنشستگی برسند. 
همه آنها نیز قابل و تاثیرگذار هستند. یک روزی علی پروین 
بازیکن و مربی بود و بعدش فقط مربی شد اما نمی توانستیم 
تا ابد او را نگه داریم. مدیرعامل پرسپولیس در مورد اینکه با 
توجه به استعفای محمد محمدی می توانست از باقری در پست 
معاون باشگاه استفاده کند، گفت: حتما در سطوح دیگر از او 

استفاده می کنیم. 
 اختلاف مالی؟

کسی در پرسپولیس از کریم باقری انتظار ندارد نقش 
خارق العاده ای در راهبری فنی و تاکتیکی تیم ملی ایفا کند، 
اما باقری می تواند به ترمیم حفره های موجود بین کادرفنی 
و بازیکنان کمک کند. او یکی از کاریزماتیک ترین چهره های 
تاریخ فوتبال ایران است که اغلب بازیکنان حرمتش را نگه 
می دارند. در نتیجه ممکن است در بخش حفظ اقتدار کادرفنی 
و آرامش اردو، کار هایی از دست باقری بر بیاید. شاید به همین 

دلیل است که در پرسپولیس، از علی دایی تا یحیی گل محمدی 
و از برانکو تا کالدرون، هیچ کدام نتوانستند قید همکاری با 
کریم باقری را بزنند و همگی هم از کار با او به عنوان تجربه ای 
خوشایند یاد کردند. فرارو اوایل تیر ماه و در ادامه نوشت: فصل 
گذشته نیز کریم باقری چنین نقشی را در پرسپولیس بازی کرد 
تا تیم یحیی گل محمدی در آرامش به عنوان قهرمانی برسد. با 
این حال خبر می رسد کریم باقری برای تمدید قراردادش در 
فصل جدید خواستار افزایش دو میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومانی 
است. قرارداد فصل گذشته کریم باقری با باشگاه پرسپولیس 
مبلغ ۴ میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان بوده است. این مربی 
مشهور برای فصل جدید خواستار ۷ میلیارد تومان به علاوه 
آپشن قهرمانی شده است. این در حالی است که پرسپولیس 
در شرایطی فصل گذشته قهرمان لیگ برتر و جام حذفی شد 
که دستیاران خارجی او با رقمی در حدود ۲۰۰ هزار دلار در 
این باشگاه فعالیت داشتند و یحیی گل محمدی نیز از عملکرد 
آنها رضایت کامل داشت. قرارداد مهرداد خانبان و محمد 
عسگری مربی- آنالیزور های یحیی گل محمدی که روی 
نیمکت پرسپولیس می نشستند، حدود یک میلیارد تومان بوده 
است. همچنین سیدجلال حسینی که به خاطر نداشتن مدرک 
مربیگری لازم اجازه نشستن روی نیمکت مربیان را نداشت با 
دستمزد ۲ میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومانی کارش را در این تیم 

انجام داد. 
 نظر باقری

کریم باقری در پاسخ به این سوال که آیا قراردادش با باشگاه 
تمدید شده است یا خیر؟ گفت: خیر قرارداد من تمدید نشده و 
صحبتی با من انجام نشده است. باقری درباره اینکه چه زمانی 
قرار است با باشگاه پرسپولیس برای تمدید قرارداد مذاکره 
کند؟ گفت: باشگاه با من صحبتی نکرده است. جای نگرانی هم 

نیست، شاید باشگاه اصلا تمایلی به همکاری با من نداشته باشد. 
این موضوع اتفاق خاصی نیست و باشگاه با هر کسی بخواهد 
صحبت می کند و با هر کسی نخواهد صحبت نمی کند. او در 
پاسخ به اینکه آیا درباره همکاری خود با پرسپولیس با یحیی 
گل محمدی صحبتی انجام داده است یا خیر؟ گفت: خیر، با 
کسی تماسی نداشته ام. باقری در پایان در پاسخ به این سوال 
که آیا با شروع تمرینات این تیم در محل تمرینات حاضر خواهد 
بود یا خیر؟ گفت: مسلما باید با باشگاه قرارداد داشته باشم و اگر 
قراردادی نباشد در تمرینات حضور نخواهم داشت. کسانی در 

تمرینات حاضر می شوند که با باشگاه قرارداد دارند. 
 صحبت مدیر سابق 

امیر عابدینی مدیرعامل سابق پرسپولیس در خصوص 
جدایی کریم باقری به یکی از نشریات ورزشی گفت: درباره 
کریم باقری فقط من با احترام صحبت نمی کنم. نه تنها خانواده 
بزرگ پرسپولیس، بلکه جامعه ورزش و مردم عامه هم به عنوان 
یک سلبریتی متشخص به کریم باقری احترام می گذارند. 
آقا کریم در تاریخ فوتبال ما به حق یک اسطوره است. او در 
آلمان و انگلیس هم بازی کرد اما همیشه یک پرسپولیسی 
بود. دیدید که وقتی به ایران برگشت هم مستقیم به باشگاه 
پرسپولیس رفت و قرارداد بست. ده ها جا او را می خواستند اما 
ماند و پیشنهادها را قبول نکرد. مربیگری را با پرسپولیس شروع 
کرد، پیشنهاد سرمربیگری به او دادند اما نپذیرفت. در حالی 
که دانش آقا کریم بیشتر از خیلی از مربیان لیگ برتری است. 
باقری به لحاظ تواضع، اخلاق و مردمداری نیز شهره است. من 
می دانم که او چه عاطفه ای نسبت به مردم دارد. عاشق مملکت 
است و البته مهم تر از همه یک پرسپولیسی تمام عیار محسوب 
می شود. آقای درویش بر اساس توصیه فردی که در ونکوور 
زندگی می کند، کریم باقری را کنار گذاشته است. یعنی از 
ونکوور به درویش دستور داده که باقری نباشد. حالا مشخص 
می شود که آقای درویش اصلًا مدیر نیست. در باشگاه کس 
دیگر یا کسانی دیگر تصمیم می گیرند نه ایشان. تصمیمات 
آنها محفلی است نه ورزشی. آقای درویش برای ایشان به دلیل 
یکسری از مسائل احترام قائل است و حرفش را می خواند. قبل 
از اینکه به من بگویند نظر شما در این رابطه مثبت است یا 
منفی، خودم با آن فرد که در ونکوور زندگی می کند، تماس 
گرفتم. به من گفت ما کریم باقری را نمی خواهیم. گفتم شما 
کی هستی؟ مدیرعاملی یا رئیس هیات مدیره؟ گفت پول بازیکن  
پرسپولیس را می دهم، ناهارشان را می دهیم! پس حق دارم 
تصمیم بگیرم. جالب تر اینکه گفت پرسپولیس یک بازیکن از 
گل گهر می خواست که باشگاه گفت بخشی از آن را ما می دهیم 
و بقیه اش را تو بپرداز. او به من گفت نمی گذارم کریم باقری 
بماند. من هم مطلبی برای او فرستادم و از کریم باقری دفاع 
کردم و گفتم شما الان نمی دانید چه اشتباهی مرتکب شده اید. 
اگر آقای درویش با فوتبال بیگانه بود، حرفش را قبول می کردم. 
آقای درویش، شما که یک عمر کنار فوتبالیست ها راه رفتی، 
از سر و کله آنها بالا رفتی و افتخار کردی، چرا این صحبت را 
می کنی؟ پرسپولیس چند کاپیتان مثل کریم باقری دارد؟ آقا 

کریم در پرسپولیس یک موازنه ایجاد می کرد.
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گفت وگو

  بازیکن سابق استقلال می گوید شرایط این 
تیم مناسب نیست و مسئولان باید به شرایط 
این تیم رسیدگی کنند. ادموند اختر، بازیکن 
پیشین استقلال در گفت وگو با ایسنا درباره 
شرایط این روزهای این تیم اظهار کرد: همه 
می دانند استقلال چه شرایط وحشتناکی 
دارد و نیازی به توضیح نیست. این تیم در 
بدترین شرایط ممکن قرار دارد و نشانی از 
یک تیم مدعی برای رقابت های لیگ برتر را 
ندارد. بازیکن سابق استقلال درباره شایعه 
تلاش استقلال برای جذب بیرانوند بیان کرد: 

از اول هم مشخص بود که مدیریت باشگاه 
پرسپولیس تحت هیچ شرایطی اجازه چنین 
جدایی ای را نمی دهد. مدیران استقلال 
حرفه ای عمل نکردند و در نقل و انتقالات با 
نام بردن از بیرانوند تمام انرژی خود را روی این 
موضوع گذاشتند. مثل روز روشن بود که این 
سنگربان قصد ندارد به استقلال بیاید. همین 
باعث شد زمان برای استقلال در نقل و انتقالات 
از بین برود و بازیکنانی که مد نظر کادر فنی هم 
بودند به تیم های دیگر منتقل شوند؛ مساله ای 
که اعتراض کادر فنی را هم در پی داشت و 

باعث شد نکونام از روند تیم رضایت نداشته 
باشد. وی درباره اینکه مشکل استقلال در حال 
حاضر چیست؟ افزود: این تیم هنوز نتوانسته 
بازیکن جدید تراز اولی جذب کند و همین 
باعث شده هواداران ناراحت باشند. امیدوارم 
هرچه زودتر شرایط تیم بهتر شود زیرا این 
تیم هنوز نتوانسته اردوی تدارکاتی یا حتی 
بازی دوستانه برگزار کند و این باعث نگرانی 
است. استقلال در خط حمله عملکرد خوبی 
داشت و حفظ همان بازیکنان مناسب است اما 
یک هافبک وسط خوب و یک مدافع خوب باید 

جذب شود. مساله اصلی حفظ شاکله تیم است. 
باید استخوان بندی حفظ شود و به سراغ ترمیم 
نقاط ضعف رفت. اختر درباره استعفای حجت 
کریمی از سرپرست مدیرعاملی استقلال هم 
گفت: استقلال به شدت از جایگاه مدیریتی 
ضربه خورد. به نظر می رسد شرایط برای ادامه 
کار مهیا نبود زیرا منابع مالی در باشگاه وجود 
نداشت و طبق گفته مدیرعامل پول برای تهیه 
آب معدنی هم وجود نداشته است . به نظرم 
شرایط استقلال خیلی حاد است و مسئولان 

باید چاره ای بیندیشند. 

   زهرا لطف آبادی ملی پوش فوتسال که 
به عنوان اولین لژیونر بانوی کشورمان در 
سال ۲۰۲۲ در تیم سالارگوسا اسپانیا حضور 
داشت و بعد از آن طی توافقی به تیم دسته 
دومی اتلتیکو تورکال پیوست و با این تیم 
توانست قهرمان لیگ و راهی لیگ لالیگا که 

بالاترین سطح فوتسال اسپانیا است شود. 
 ارزیابی شما از وضعیت لیگ اسپانیا 

چیست؟
لیگ  های اسپانیا یکی از باکیفیت ترین 
لیگ های فوتسال است. این کشور همیشه در 
فوتسال اروپا یکی از قطب های اصلی این قاره 
بوده؛ در این لیگ هیچ بازی قابل پیش بینی 
نیست و نمی توان هیچ حریفی را دست کم 
گرفت و هیچ فرقی بین تیم های انتهای 
جدول و بالای جدول وجود ندارد و همه تا 
پایان لیگ مدعی هستند. در ابتدای حضورم 
در لیگ اسپانیا داوران خیلی به حجاب من 
ایراد می گرفتند. آنها می گفتند حجاب نوعی 
تبلیغ دین است و حتی در بازی اول، داور 
نمی خواست به من اجازه دهد که در بازی 

حضور داشته باشم اما در نهایت با اصرار 
خودم و کادر فنی و بازیکنان بالاخره داور 

اجازه بازی را صادر کرد. 
 طرفدار کدام تیم سرخابی پایتخت 

هستید؟
من از بچگی عاشق پرسپولیس بودم و الان 

هم یک پرسپولیسی کامل هستم. 
 شرایط اتلتیکو در لیگ اسپانیا را 

چطور ارزیابی می کنید؟
 شرایطمان خوب بود و با تیمی جوان 
راهی لیگ شدیم؛ آن هم با بازیکنانی 1۴ 
ساله. درست است تیمی کم تجربه و جوان 
داشتیم اما پرانرژی در لیگ بودیم و همین 
موضوع باعث شد قهرمان گروه شویم و به 
پلی اف صعود کنیم. در مرحله پلی آف با ۲ 
برد و یک باخت به لیگ یک یا همان لالیگا 
که بالاترین سطح لیگ اسپانیا است، صعود 
کنیم. قراردادم با اتلتیکو به پایان رسیده و 
در حال حاضر یک بازیکن آزاد هستم. البته 
۲ پیشنهاد از اسپانیا دارم اما هنوز تصمیم 
قطعی نگرفته ام. به این دلیل که تیم ملی 

کشورمان بازی های آسیایی را در پیش دارد. 
در اسپانیا که بودم در کمپین جام جهانی 
شرکت کردم و نماینده ایران بودم. فیفا قرار 
است جام جهانی فوتسال بانوان را برگزار کند 
و از آنجا که بازی های آسیایی و جهانی برای 
من خیلی مهم است، اگر پیشنهادات خوبی 
از ایران داشته باشم قطعا در ایران می مانم. 
از طرفی به دلیل اوضاع مالی فدراسیون که 
نمی تواند هزینه بلیت لژیونرهای خود را 
جهت اردوی در مسابقات تیم ملی پرداخت 
کند، من دوست دارم در ایران بمانم و به 
تیم ملی کشورم کمک کنم و این افتخار 

بزرگی برای من است. 
 بعضی ها مدعی هستند حجاب مانع 

پیشرفت می شود؟
خیر، من این حرف را قبول ندارم. من با 
همین حجابم در بازی های ملی بازی کرده ام 
و به اروپا راه پیدا کردم. درست است در اروپا 
نگاه ها به حجاب متفاوت است اما ما به عنوان 
یک بانوی ایرانی باید بتوانیم خودمان را تحت 

هر شرایطی به دیگران اثبات کنیم. 

 نگاه اسپانیا نسبت به فوتسال ایران 
چیست؟

اما  نیستند  تاکتیکی  ایرانی  بازیکنان 
به  بازیکنان تکنیکی خوبی هستند. من 
بحث آقایان کاری ندارم اما در بخش بانوان 
دیدگاه هایی است که بازیکنان ایرانی تکنیکی 
هستند. متأسفانه چیزی که در حال حاضر در 
لیگ اسپانیا به دنبالش هستند این است که 
آنها به دنبال بازیکنان تاکتیک پذیر هستند. 
از نظر تکنیکی ما بازیکنان فوق العاده بزرگی 
داریم که شاید در اسپانیا من ندیده ام و چیزی 
که متوجه شدم حضور بازیکنان برزیلی ها 
در این لیگ بود و مدام هم برزیلی ها زیاد 
می شدند. با توجه به اینکه برزیلی ها به 
فوتسال به عنوان شغل دوم نگاه نمی کنند 
و درآمد پایینی دارند اما با عشق و علاقه 
به لیگ اسپانیا می آیند که درآمد بیشتری 

داشته باشند. 
 آیا تیم ملی بانوان همچنان می تواند 

قهرمان آسیا باشد؟
در حال حاضر جدای از ژاپن با توجه به 
حضور روسیه که به آسیا آمده و یکی از 
قدرتمندترین تیم ها در فوتسال است، کار 
را برای ما سخت می کند اما ما ایرانیم و برای 

شرایط سخت آماده هستیم. 

ادموند اختر:

مثلروزروشنبودکهبیرانوندنمیآید

زهرا لطف آبادی اولین لژیونر بانوی فوتسال: 

بانوانفوتسالیستشغلحرفهایجزفوتسالندارند

  کوتاه 
 تسنیم: باشگاه پرسپولیس این روزها در تلاش است 
قرارداد لئاندرو پریرا را به صورت توافقی فسخ کند و در 
این زمینه نیز توافقاتی با این مهاجم برزیلی انجام داده و 
تنها توافق بر سر پرداخت مطالبات این بازیکن باقی مانده 
است. پریرا که قرارداد ۷۴۰ هزار دلاری با پرسپولیس دارد، 
با درخواست مدیران این باشگاه برای توافق با کمترین رقم 
موافق کرده و تنها خواستار دریافت مطالبات حدود 3۰ هزار 
دلاری خود است. گفته می شود باشگاه پرسپولیس قرار است 
در یکی دو روز آینده پیش نویس توافق نامه فسخ قرارداد را به 
این بازیکن ارسال کند تا در صورت موافقت و امضا، قرارداد 
پریرا به طور رسمی فسخ شود. مهاجم برزیلی فصل قبل 
 B پرسپولیس ظاهراً از باشگاه چاپه کوئنسه در لیگ سری
برزیل پیشنهاد دارد و در صورت به توافق رسیدن راهی این 

تیم خواهد شد. 

بیــن المــلل 
  کیلیان امباپه که اخیرا به باشگاه پاری سن ژرمن اعلام 
کرد قراردادش را تمدید نکرده و در پایان فصل آینده با 
منقضی شدن قراردادش پارک دوپرنس را ترک خواهد کرد، 
در گفت وگو با مجله »فرانس فوتبال« گفت: دلایل خیلی 
ساده ای وجود دارد برای اینکه فکر کنم این آخرین فصل 
حضورم در لوشامپیونه است. من بازیکنی رقابت طلب هستم و 
وقتی بازی می کنم، برای بردن به زمین می روم. فرقی نمی کند 
با چه کسی بازی می کنم، چه پیراهنی می پوشم یا کجا بازی 
می کنم، من هرگز راضی نمی شوم. من هرگز از بردن سیر 
نمی شوم، چه برسد به بردن جامی مانند لیگ قهرمانان اروپا 
که هنوز موفق به فتح آن نشده ام. وی همچنین در مواجهه 
با این پرسش که پاری سن ژرمن برای قهرمانی در لیگ 
قهرمانان اروپا به چه چیزی نیاز دارد، اظهار داشت: نمی دانم 
پاری سن ژرمن برای این کار باید چه کاری انجام دهد. این 
سؤالی نیست که من بتوانم جوابش را بدهم. ما هر چه در توان 
داشتیم انجام دادیم تا به قهرمانی در لیگ قهرمانان برسیم اما 
نشد. از افرادی که این تیم و این باشگاه را ساخته اند، باید این 
سؤال را بپرسید. ستاره فرانسوی پاریسی ها همچنین در کنایه 
به مدیران باشگاه پاری سن ژرمن تأکید کرد: فکر می کنم 
بازی در PSG فایده ای ندارد و کمک زیادی نمی کند، چون 
درون تیم و باشگاه چند دستگی به وجود آمده است، بنابراین 
شایعات حول باشگاه به وجود می آید، اما این مرا آزار نمی دهد، 
چون می دانم دارم چکار می کنم و چطور این کار را می کنم. 
وی همچنین در مواجهه با این پرسش که »آیا مردم عملکرد 
تو را بی اهمیت جلوه می دهند؟«، خاطرنشان کرد: بله اما من 
آنها را سرزنش نمی کنم. در فرانسه مردم رشد من را دیده اند، 
همیشه مرا آخر هفته یا در پاری سن ژرمن دیده اند یا در 
تیم ملی فرانسه. حالا سال هاست که گل های زیادی می زنم، 

بنابراین این برای مردم عادی شده است. 

مردان والیبال نشسته ایران قهرمان  
آسیا شدند 

ایسنا: در آخرین روز از رقابت های والیبال 
نشسته قهرمانی آسیا در قزاقستان، تیم ملی 
والیبال نشسته مردان ایران در مرحله فینال 
به مصاف تیم میزبان رفت و با شکست این تیم 
قهرمان آسیا شد. در ادامه رقابت های والیبال 
نشسته قهرمانی آسیا که در قزاقستان در حال 
برگزاری است، تیم ملی والیبال نشسته مردان 
ایران در دیدار نهایی این رقابت ها به مصاف 
تیم میزبان رفت و با نتیجه 3 بر صفر این تیم را 
شکست داد. ملی پوشان والیبال نشسته ایران 
در ست اول ۲۵ بر ۲1 ست دوم 1۴ - ۲۵ و ست 
سوم 1۷ - ۲۵ موفق به شکست قزاقستان شد. 
تیم ملی والیبال نشسته ایران با شکست تیم های 
هند، چین و کره جنوبی در مرحله گروهی به 
مرحله نیمه نهایی راه یافت و در این مرحله با 
شکست تیم عراق راهی فینال شد. تیم ایران در 
مرحله فینال با شکست تیم قزاقستان قهرمان 

آسیا شد. 

خارج ازمستطیل سبز

سرنوشت طارمی  
به موراتا گره خورد 

ستاره تیم ملی ایران می تواند مسیر ستاره 
آمریکا را پیش بگیرد. سایت »فوتبال ایتالیا« 
خبر داد باشگاه میلان پولیشیچ ستاره آمریکایی 
چلسی را با مبلغ ۲۰ میلیون یورو به خدمت 
گرفت. سران باشگاه ایتالیایی اکنون به دنبال 
جذب یک مهاجم گلزن هستند. آلوارو موراتا 
مهاجم اتلتیکو مادرید گزینه اول میلان برای 
تقویت خط حمله اش است ولی اگر مذاکرات برای 
جذب ستاره اسپانیایی به هر دلیلی به در بسته 
خورد، مهدی طارمی ستاره ایرانی پورتو جایگزین 
موراتا می شود. ستاره ملی پوش ایرانی تنها مورد 
توجه میلان نیست بلکه باشگاه های منچستر 
یونایتد، مارسی، سویا، تاتنهام، اورتون و الهلال 
عربستان به دنبال جذب این ستاره هستند. بدین 

ترتیب سرنوشت طارمی به موراتا گره خورد. 

خبـــــر

 شرایط استقلال برای قهرمانی 

 در دهه های گذشته بازیکنان فوتبال آرزو داشتند در استقلال 
بازی کنند، اما در سال های اخیر دیگر پول حرف اول و آخر را 
می زند و همه دنبال بستن قرارداد های با مبلغ بیشتر هستند. 
در زمان ما تغییرات در تیم فوتبال استقلال کم بود و بازیکنان 
-۵ ۶ سال در کنار هم بازی می کردند و کمتر از استقلال جدا 
می شدند. ولی هم اکنون به دلیل مسائل مالی، بازیکنان خیلی 
راحت از تیم جدا می شوند. باید مدیران باشگاه ها قرارداد های 
بلندمدت بازیکنان ببندند تا تیم کمتر دچار تغییرات شود و 
باشگاه بتواند در سال های بعد، از فروش بازیکنش به تیم های 
دیگر منافع مالی بیشتری به دست آورد. استقلال مهره های 
خوبی دارد و چیزی برای قهرمانی کم ندارد به شرط اینکه تیم 
سال قبل خودش را حفظ کند، اما می بینیم که تعداد زیادی 
از بازیکنان جدا شده اند. ضمنا برای تقویت تیم باید یک دفاع 
وسط، هافبک بازی ساز و یک فوروارد تمام کننده جذب کنند. 
با توجه به شرایط خیلی سختی که در تیم های بزرگ مانند 
استقلال وجود دارد، اگر مدیریت هم تجربه لازم و کافی را 
نداشته باشد شرایط سخت تر هم می شود و تیم لطمه می بیند. 
سرپرست مدیرعاملی باشگاه استقلال در حفظ و جذب بازیکنان 
ضعیف عمل کرد. وقتی به دروازه بان رقیب پیشنهاد ۹۰ میلیارد 
تومانی می دهد و برای تیم حاشیه درست می کند مشخص بود 
که تجربه لازم نداشته و تیم را وارد بحران کرد. جواد نکونام به 
عنوان بازیکن سال ها تجربیات ارزشمندی در تیم ملی و لالیگا 
به دست آورده و می تواند تیم بزرگ استقلال را مدیریت کند. 
ولی مهم ترین مسأله در موفقیت، حمایت مسئولان و مدیران از 
تیم است. همان حمایتی که از فرهاد مجیدی شد تا استقلال 
بعد از مدت ها قهرمانی لیگ برتر را کسب کند، امسال هم از 
نکونام حمایت شود تا استقلال باز هم قهرمانی را به دست 
آورد. نقش مدیریت در هدایت تیم به سمت قهرمانی خیلی 
مهم است. از طرفی تمامی پیشکسوتان نیز باید همه جانبه از 
تیم شان حمایت کنند. هم اکنون شرایط پرسپولیس بهتر از 
استقلال است، چون تمام تیم و پیشکسوتانشان یک دل هستند 
و بزرگ تر ها از تیم شان حمایت می کنند. حمله لیدر ها به سمت 
تماشاگران در نخستین تمرین استقلال اتفاق خیلی ناگواری 
بود، نباید مدیریت باشگاه اجازه می داد چنین اتفاقات تلخی رخ 
دهد. از دیدن آن صحنه ها خیلی تعجب کردم و ناراحت شدم. 
بروز این اتفاقات فقط باعث تأسف است که چطور لیدر به خودش 
چنین اجازه ای می دهد که تماشاگران را کتک بزند. مدیری که 
به لیدر ها دستور می دهد تا مخالفانش را اینگونه ساکت کند، 
باید هم مدیر و هم لیدرها محاکمه شوند. نباید چنین مدیران و 
لیدر هایی در کنار استقلال قرار بگیرند. تیمی که باید حرف اول 
را در فوتبال آسیا بزند با سوءمدیریت هر روز یک حاشیه دارد. 
این افرادی که به عنوان مدیرعامل انتخاب می شوند در شان 
تیم بزرگ استقلال نیستند. اگر تماشاگران نباشند دیگر 
استقلال معنی ندارد؛ صاحب اول و آخر این باشگاه هواداران و 
پیشکسوتان هستند. معنی ندارد که استقلال برای فرد خاصی 

باشد و باید اداره این باشگاه را به مردم بدهند. 

حمید علی عسگر بازیکن سال های نه چندان 
دور پرسپولیس در خصوص شرایط این تیم در 
نقل و انتقالات صحبت کرد. وی اعتقاد دارد 
باشگاه باید با خریدن بهترین ها، نقاط ضعف 
خطوط مختلف را از بین ببرد، ولی هنوز تیم به 

صورت کامل تقویت نشده است. 
 چرا ابتدای فصل وضعیت تیم فوتبال 

پرسپولیس نامشخص بود؟!
همیشه در فصل نقل و انتقالات طبیعی است 
که برخی از مسائل حاشیه ای رخ دهد و وضعیت 
بازیکنان مشخص نباشد، ولی با این حال عملکرد 
باشگاه قبل از آغاز مسابقات رضایت بخش بود. 
چون مثل سال های قبل باشگاه توانست شالکه 
فصل قبل را حفظ کند و کماکان در فصل پیش رو 
نیز می تواند با شرایط خوب پیش برود. امسال 
تیم های سپاهان، تراکتور و گل گهر مبالغ قرارداد 
بازیکنان شان بالاتر از استقلال و پرسپولیس 
است. هزینه کردن اصلًا مسأله ای ندارد، اما برنامه 
باشگاه و کادر فنی برای رسیدن به قهرمانی خیلی 
مهم است. پرسپولیس تیمی با اصالت در فوتبال 
ایران است که همیشه شخصیت قهرمانی دارد و 
بر همین اساس در چند سال اخیر اسکلت اصلی 
خود را حفظ کرده است. از زمان سرمربیگری 
برانکو، بازیکنانی که جایگزین نفرات قبلی 
شده اند همان عملکرد خوب را داشته اند. ثبات 
و یک دست بودن تیم، حرف اول را در هماهنگی 
بین بازیکنان می زند و این نقطه قوت پرسپولیس 

در  ۸ -۷سال اخیر است. 
 در مورد فسخ قرارداد علیرضا بیرانوند 

با پرسپولیس چه نظری دارید؟
 بیرانوند در پرسپولیس ماند و غیر از این هم 
نباید می شد. همیشه در پرداختی های بازیکنان 
مشکلاتی وجود دارد. قطعاً باید بازیکنان حق شان 
را از باشگاه بگیرند و باشگاه در خصوص پرداخت 
مطالبات باید تمهیداتی داشته باشد. ولی بهتر 
بود صحبتی از رفتن بیرانوند به استقلال نمی شد 

تا هواداران ناراحت نشوند. 
 در مورد برنامه های پرسپولیس برای 
حضور در لیگ قهرمانان آسیا نظر شما 

چیست؟
 برای حضور پرقدرت در لیگ قهرمانان آسیا 
باید شرایط مالی باشگاه پرسپولیس خوب باشد 
و هرطور شده بازیکنان مورد نظر کادرفنی جذب 
شوند. به طور حتم پرسپولیس کار بسیار سختی 
را در این مسابقات خواهد داشت و هنوز یحیی 
گل محمدی نفرات مدنظرش را نگرفته است 
و نیاز دارد تا تیمش را تقویت کند. البته باید 
باشگاه از نظر مالی در توانش باشد تا بازیکنان 
و خواسته های سرمربی را عملی کند. البته 
در فصل نقل و انتقالات فوتبال ایران تیم های 
پولدار بازیکنان سطح اول کشورمان و نفرات 
خارجی شان را جذب کرده اند و امیدوارم 
پرسپولیس از این قافله عقب نماند و هر چه 
زودتر در جهت جذب بازیکنان اقدام کند. باشگاه 
باید با خریدن بهترین ها، نقاط ضعف خطوط 
مختلف را از بین ببرد، ولی هنوز تیم به صورت 

کامل تقویت نشده است. 

یدا... اکبری 
  کارشناس فوتبال 

علی عسگر:
پرسپولیس به صورت 

کامل تقویت 
نشده است 

جان تری، چند ماه قبل 
تصمیم گرفت از باشگاهی 
که از کودکی عضوش بود 
جدا شود تا در کادر فنی 
پیدا  حضور  لسترسیتی 
کند. او به عنوان کمک مربی 
در لستر حضور داشت، اما 
شرایط به هیچ وجه خوب 
پیش نرفت و او بار دیگر به 

 . گشت بر چلسی 

لئون استپانیان بعد از سال ها 
در یک محفل ایرانی رؤیت 
شد؛ جایی که تیم مس 
رفسنجان با هدایت ساکت 
الهامی در ارمنستان اردو 
زده و اولین بازی دوستانه 
نارنجی پوشان سبب شد تا 
استپانیان به تماشای مسابقه 
یک تیم ایرانی و البته دیدار با 
دوستان سابق خود بنشیند. 

کوین یامگا با وجود اینکه 
مطالباتش توسط استقلال 
پرداخت نشده، مانند یک 
بازیکن حرفه ای به قراردادش 
پایبند بود و در تمرینات 
حضور یافت و این در حالی 
بود که رافائل سیلوا، دیگر 
خارجی استقلال، به صورت 
یکطرفه قراردادش را با 
استقلال فسخ کرد و جدا شد. 

ت
شــ

س نو
عک

        حرفه ای    بازگشت  بعد از سال ها 

امیر عابدینی علت این امر را نظر هوادار مقیم کانادا می داند 

جدایی »آقا کریم« از پرسپولیس


